
Příloha 1 – Části rozhovorů s manažerkami 

LP, Česká republika 

Jaký je Váš věk a rodinný stav? 

28, svobodná (v partnerském vztahu), bezdětná 

Jaké je Vaše nejvyšší dosažené vzdělání? 

Středoškolské vzdělání s maturitou 

Co je pro Vás v práci důležité? (Hodnoty obecně) 

Hodně důležitá je pro mě týmovost, taky, aby panovala dobrá nálada v týmu, aby ten tým držel 

pohromadě. To teď hodně řeším teď, kdy šéf si mě chtěl vychovat jako pravou i levou ruku,  

a v tom týmu, kde je 10 obchodních zástupců. Že bych je měla školit, jezdit s nimi do terénu, 

dohlížet na ně, hlídat veškeré aktivity. Tím, že mě chtěl oddělit, posadil mě na jiné místo,  

než jsou oni. A v podstatě ten tým nejsme, já se do toho týmu moc neřadím, ti lidé mi nejsou 

moc sympatičtí. Většina z nich je zaměřená hlavně na business a snaží se házet ostatním klacky 

pod nohy. Nejsou to týmoví hráči, pro mě je hodně důležité jít společně za nějakým cílem  

a nějak soudržně, ne že si lidé lžou za zády apod. Také je pro mě důležité vidět nějakou 

odvedenou práci za mnou a ty výsledky. Potřebuji mít stanovené cíle a cestu k nim,  

to mě taky ohromně motivuje. Zároveň je pro mě důležité finanční ohodnocení, měla jsem fixní 

složku a potom bonusy za produkci mého týmu.   

Jak slaďujete svůj rodinný a pracovní život? Popište mi způsoby, jak se snažíte sladit 

kariéru a rodinný život.  

Na manažerské pozici je to těžší, protože je na člověka vyvíjen vyšší tlak. A tím, že já jsem 

brala ten projekt jako moje miminko, tak jsem byla schopná trávit v práci i 14 hodin denně.  Je 

pravda, že pak člověk odsouvá svůj rodinný život a nemělo by se to stávat, ale je to tak. Myslím, 

že teď už bych to neudělala. V té původní práci mi na tom záleželo, tam to bylo moje a mohla 

jsem to ovlivnit ve všech směrech. Když to člověk může ovlivnit, tak člověk chce víc, chce být 

ten nejlepší. Když má člověk práci, co ho baví, není to pak jenom práce, ale i koníček. V práci, 

co člověka hodně naplňuje a motivuje, bude tam ochoten strávit více času. Je to přímá úměra, 

když to člověka baví, je ochoten obětovat víc, než když ho ta práce nebaví.  

 



Dle mého názoru je reálné působit na manažerské pozici, když má žena dítě, ale pak se musí 

rozhodnout, zda je ochotná nevidět vyrůstat svoje dítě. Myslím, že jsem v tomhle ohledu 

přehodnotila svoje priority. Vždycky jsem si říkala, že až budu mít děti, tak zůstanu doma tak 

půl roku a hned potom půjdu do práce, že budu tzv. krkavčí matka, že mě to nebude bavit.  

Ale čím jsem starší, tak tím více tíhnu k tomu, že chci vidět svoje děti vyrůstat. Myslím si, že 

bych už tomu neobětovala ten čas. Žena si musí stanovit priority, co je pro ni důležitější. 

Problémem je dle mého názoru to, že zaměstnavatel nedá ženě šanci, když jde na mateřskou, 

tak si za ní buď najdou náhradu na tu dobu, kdy bude na mateřské. Ale to je riskantní,  

protože se zaměstnavatel může rozhodnout, že si nakonec nechají tu náhradu, ať to bude žena 

nebo muž. Nebo řeknou rovnou, že tu pozici pro ni nezachovají.  

Také si myslím, že spousta zaměstnavatelů i přes zákaz diskriminace ženy z důvodu věku  

a možného odchodu na mateřskou dovolenou, tak stejně činí, mám s tím osobní zkušenost.  

Na druhou stranu se dá pochopit, že pro firmu není žádoucí zaučit si pracovníka, který může za 

rok „odejít“.  Na některých pozicích se to asi dá zvládnout ve formě částečného úvazku, 

například díky práci z domova. Ale tam, kde je nutný denní kontakt, tam tu pozici zachovat 

nejde. 

Jak vnímáte své postavení jako ženy na pracovním trhu?  

V obchodním světě tomu to mají ženy určitě těžší, protože muži jsou dravější a agresivnější. 

Myslím, že ženy řeší věcí spíše srdcem, možná až moc lidsky. Já osobně jsem měla veškeré 

vztahy vybudované na vztahu se zákazníkem, ne že bych mu chtěla jen něco prodat, abych 

vydělala. Ale chci, abychom oba, já i zákazník, byli spokojení. Muži to mají dle mého naopak, 

přemýšlí úplně jinak. Vidí v člověku ty peníze a nezáleží, zda tam třeba vznikne nějaký vztah. 

Je pravda, že většinou když jsem šla někam na pohovor a rozhodovalo se mezi mužem a ženou, 

tak si spíše vzali muže. Přesně z toho důvodu, pokud žena ještě nemá děti, tak je určitě bude 

někdy chtít, a pokud už děti má, tak se o ně musí starat, pak nějaké dovolené s dětmi. Každou 

chvíli něco. Muž nemá až takovou zodpovědnost za péči o dítě.  Ženy mají v tomhle ohledu 

velkou nevýhodu, ženy jsou prostě takto brány. Hrají tam určitě roli genderové stereotypy, žena 

jako ta, co uklidí, postará se. Mám s tím z domova vlastní zkušenost, maminka přítele se celý 

život starala o otce a obsluhuje ho. Bohužel byly ženy takto vychovávány. U nás doma to bylo 

jinak, u nás táta vždycky pomáhal. Je to opravdu významně o výchově. Mateřská dovolená je 

24 hodin denně, není to ve skutečnosti dovolená. 



Myslím si, že firmy si většinou vyberou do vedoucí pozice muže, pokud mají možnost. Vnímám 

taky segregaci trhu v tom smyslu, třeba, že IT je typicky spíše mužské odvětví. V obchodním 

světě se to pomalu vyrovnává, ale většinu stále tvoří muži. Třeba u finančnictví si myslím,  

že se nejedná o ten „dravý“ prodej, jedná se spíše o dlouhodobější aspekt. Tam je potom 

důležité, zda si lidé navzájem „sednou“. Žena to vysvětlí s takovým nadhledem, s elegancí,  

aby to ten zákazník pochopil. U toho rychloobrátkového zboží musí být ten obchodní zástupce 

dravec, ti muži tam jsou agresivnější, nepotřebují navazovat ty vztahy. V mé společnosti jsem 

byla jediná žena na vedoucí pozici, jinak tam byli pouze muži.  

Existuje tedy diskriminace nebo je aplikován spravedlivý přístup?  

Asi to tak je, žádný muž nechce, aby se úplně nahoru dostala žena. Myslím, že muž chce mít 

vždycky trochu navrch. Muži ty ženy do těch top pozic v podstatě nepustí, přijmou raději 

dalšího muže. Nevím, co by žena musela umět, aby dokázala vyjít až nahoru. Roli také může 

hrát rivalita mezi ženami.  

Řekněte mi svůj názor, na to, do jaké míry vnímáte nerovnosti mezi ženami a muži na 

pracovním trhu?  

Myslím, že ženy si většinou řeknou o méně peněz, protože se neumí se ocenit. A muž, přesně 

jak je dravější, tak si klidně řekne o víc, zrovna mu třeba to vyjde. Taky si myslím, že ženy  

se neumí moc pochválit a obhájit si to, aby si vydobyly tu pozici nebo aby si vyjednaly ten lepší 

plat. Ženy nad tím asi moc přemýšlí a bereme věci dost osobně, muži tolik ne.  

Popište, jak si myslíte, že jsou ženy motivované pro práci v manažerské pozici?  

Pokud bych se zaměřila na matky s dětmi, skvělé pak je, pokud je ve firmě podniková školka. 

To je pro matku obrovská motivace, nebo když firma připívá na tábory. Nebo když může žena 

pracovat z domova, dále třeba příspěvky na dovolenou nebo různé benefity. Myslím si,  

že do manažerských pozicí jsou ženy motivované jen v odvětvích, kde ty ženy potřebují. Mohou 

motivovat finančně.  Jsou prostě odvětví, kde bude více žen a odvětví, kde bude více mužů. 

V určitých odvětvích ženu prostě nepustí do manažerské pozice.  

Dle mého názoru, ženy mají na to být manažerkami, i v těch nejvyšších pozicích,  

ale problémem je, že se často neumí docenit, bojí se, že by to nezvládly.  

 

 



Jaké vlastnosti by měl mít „ideální“ manažer? 

Určitě by měl být spravedlivý, komunikativní. Musí umět poradit, měl by dokázat naslouchat  

a motivovat. Rozhodně taky upřímný. Ženy jsou dle mého pohledu až moc hodné, starostlivé, 

jednají tak, aby byly všichni spokojení. Je to hodně o psychologii, s každým podřízeným se 

musí jednat trochu jinak.  

Myslím, že lidé obecně preferují ve vedení muže. Co se týče stylu vedení, když má muž jako 

vedoucí v týmu pouze muže jednají spolu hodně napřímo nebo třeba mluví sprostě. Žena  

to nikdy neřekne tak tvrdě, aplikuje spíše ten něžnější přístup, nebude chtít člověku ublížit.  

Muž řekne tak jak to je. 

Proč si myslíte, že je více mužů na manažerských pozicích? 

Jak už jsem říkala předtím, muži jsou agresivnější, dravější, víc se dokáží prodat. Ženy jednají 

spíše srdcem, muži hlavou. Myslím taky, že ženy jsou často spokojené, tam kde jsou,  

tam v čem jsou dobré. Taky si myslím, že ženy se bojí změn, mají tam tu jistotu, muži to tolik 

neřeší.   

Jaký je Váš názor na zavedení kvót pro zvýšení žen v manažerských pozicích? 

Tak o tom jsem neslyšela. Myslím, že by to mohla být dobrá cesta. Ženy a muži jsou z jiné 

planety, neumí spolu úplně komunikovat, nicméně ta žena do toho vždycky vnese trochu jiný 

pohled. Jde o to, že muži často ten jiný pohled nechtějí přijímat. Potom by ženy dokázaly  

více prosadit pro další ženy, že by pak dostaly větší šanci. A když jich bude více, tak si i ostatní 

ženy třeba začnou více věřit, že pokud se tam dostala nějaká žena, tak proč bych se tam nemohla 

dostat já. Je to dobrá myšlenka. Měl by se ale určitě brát v potaz ten individuální aspekt, 

například v technických oborech, o který ženy většinou nemají moc zájem. Asi by  

to do té legislativy mělo být nějak zakomponováno.   

Myslíte si, že je možné vykonávat manažerskou pozici i třeba na částečný úvazek? 

Myslím, že není možné vykonávat manažerskou pozici na částečný úvazek, ale ochota 

zaměstnavatelů tam není. 

 

 

 



GH, Česká republika 

Jaký je Váš věk a rodinný stav? 

36, vdaná, 1 dítě (4roky) 

Jaké je Vaše nejvyšší dosažené vzdělání? 

Středoškolské s maturitou 

Co je pro Vás v práci důležité? (Hodnoty obecně) 

Hodně důležitý je pro mě kolektiv lidí, se kterými pracuju a spolupracuju, jestli mají zájem 

pracovat pro nějakou věc, pro nějaký výsledek, pro zvelebení té firmy nebo jestli chodí  

jen do zaměstnání si to odpracovat. Je tam hodně znát ta vnitřní motivace. S těmi lidmi člověk 

tráví 8 hodin denně, taky přesčasy tam jsou. Když je dobrý kolektiv, dá se zvládnout leccos. 

Samozřejmě důležitá je taky práce jako taková, jestli je zajímavá, jestli je to něco,  

co mě naplňuje, co mě baví, potom další faktory jako je plat, benefity. Pro mě týdenní dovolená 

navíc nebyla benefitem, protože jsem si ji třeba ani nestihla vybrat. Důležité pro mě je, mít čas 

pro rodinu a blízké.  

Jak slaďujete svůj rodinný a pracovní život? Popište mi způsoby, jak se snažíte sladit 

kariéru a rodinný život.  

Pro mě bylo výhodou to, že manžel je také účetní, takže pro to měl pochopení, ty termíny jsme 

měli stejné. V jedné z firem jsme se i poznali, vyhovovalo mi to, byly jsme spolu pořád.  

Z hlediska času máme společné koníčky. Je rozdíl, když jsou lidé ještě svobodní, je pak možné 

ten čas natáhnout až do večera. S dítětem je to horší, to dítě má nějaký režim, potřebuje 

v nějakou dobu jít spát. Spočítala jsem si, že kdybych nastoupila do práce, takže svoje dítě 

uvidím 4 hodiny denně, z toho ho ráno obléknu, nasnídáme se odvedu ho do školky, odpoledne 

ho vyzvednout ze školky, jít s ním domů, uvařit večeři, vykoupat a spát. A kde je mezitím 

nějaký ten čas na rozvoj nebo hru, sblížení se. To by tam prostě chybělo, kdybych pracovala  

na plný úvazek.  

Nepřemýšleli jsme o tom, že by s malým doma zůstal manžel, já jsem ráda, že manžel pracuje, 

já si to doma užívám docela. Kariéru už mám pro sebe vyřešenou a úplně po ní už neprahnu. 

Teoreticky, kdyby manžel zůstal na mateřské a já šla pracovat, a to dítě by mělo doma alespoň 

jednoho rodiče, tak to by bylo asi přijatelné. Kdyby přišla nějaká situace manželova firma  

by krachla, tak si myslím, že bych určitě do toho šla. Když se nám narodil syn, moje priority  



se změnily. Větší hodnota pro mě je vychovat ho, dát mu pevný základ do života, postarat se o 

jeho potřeby, které má.  

Jak vnímáte své postavení jako ženy na pracovním trhu?  

Když to vezmu obecně v účetnictví, tak když se má firma rozhodovat při obsazování vedoucí 

pozice mezi mužem a ženou, a pokud jsou stejně kvalifikovaní, tak si spíše vyberou toho muže, 

jsou si u něj jistí takovou větší stabilitou. Není to z principu úplně špatně, myslím si, že takhle 

to prostě je. Obzvlášť pokud je ten náborář muž, ale myslím, že i ženy to takhle dělají.   

Pokud jde o nějakou řadovou pozici v účetnictví, tak tam spíše vyberou ženu, protože nemá 

takovou potřebu kariéry nebo nějakého kariérního růstu. Že si udělá to svoje, nemá chuť  

se tlačit někam dál, prosazovat se, prosazovat svoje nápady a názory. Můj muž také začínal  

jako účetní, a teď je vedoucí v malé firmě, má pod sebou další lidi, zajišťuje celou ekonomiku 

té firmy.  

Nesetkala jsem se nikdy s tím, že bych byla diskriminovaná. Neměla jsem s tím problém,  

že by někdo upřednostňoval muže na úkor mě. Bezpráví jsem opravdu necítila. Je fakt,  

že takovéto podvědomí pracuje, spousta věcí, co se považují za diskriminaci mají reálný 

podklad. Já jako hlavní účetní, když jsem měla někoho nabírat, tak jsem to sama v sobě řešila. 

Muži mají nějaké vlastnosti, osobní faktory, ať už chceme nebo ne, tak nás to ovlivňuje a trochu 

to do toho rozhodování zapojujeme. Myslím si, že to není úplně špatně, protože pohovor je  

od toho, abychom zjistili, zda si vyhovujeme, a ne abychom za každou cenu někoho získali.  

Takhle je to podle mě i z pohledu firmy, ta firma má zájem najmout zaměstnance, co tam bude 

stabilní. Když by třeba přijmula muže, tak on mi tu vydrží rok, a za rok bude chtít rozvíjet svoji 

kariéru a uteče mi, protože ho to nebude bavit, tak třeba raději přijmou tu ženu. Záleží,  

co od té pozice firma chce. Myslím, že ženy většinou nemají tak velké kariérní ambice.  

Řekněte mi svůj názor, na to, do jaké míry vnímáte nerovnosti mezi ženami a muži na 

pracovním trhu? 

Asi spíše nevnímám. Ze svojí zkušenosti tvrdím, že ne. Ani s rozdílem v odměňování jsem se 

s tím nesetkala. Účtovala jsem mzdy v minulosti, ale nesoustředila jsem se na to, neřešila jsem, 

kdo má kolik. Neměla jsem ten pocit, například u obchodních zástupců, tak ti jsou hodnoceni 

fixní složkou a zároveň dostávají prémie. Bylo to o tom, že muž na té pozici měl vyšší plat,  

ale zase měl více zkušeností a do té práce šel i třeba s jiným nasazením. Z mého pohledu  

to bylo adekvátní.  



Pokud by měli oba uchazeči stejné zkušenosti a kvalifikace, a dostávaly rozdílné základní platy 

na základě pohlaví, to bych rozhodně považovala za nefér, to jsem nikdy neviděla. Je to o tom, 

co si každý domluví. Neměla jsem pocit, že bych se nemohla upíchnout. Je to ale také dáno 

osobnostními aspekty, výší sebevědomí.  

Popište, jak si myslíte, že jsou ženy motivované pro práci v manažerské pozici? 

Myslím, že společnosti moc nemotivují ženy pro práci pro manažerskou pozici, ale zase jsem 

se nesetkala se situací, kdyby té ženě v tom bránily. Takže zase pokud žena má zájem o vedoucí 

pozici, tak si myslím, že se s tím může porvat, a že tu šanci má a může uspět a dostat se vysoko. 

Ale je to spíše o těch individuálních nastaveních té ženy. Nesetkala jsem se s tím, že by ženu 

někdo odrazoval, ale zase jí nikdo vyloženě nepodpořil. Když jsem já odcházela na mateřskou 

dovolenou, tak jedné mé kolegyni byla nabídnuta moje pozice, ale ona ji nechtěla, takže  

se přijal někdo jiný. 

Myslím, že většina žen o to vlastně nestojí. Myslím si, že to můžete být i částečně způsobeno 

tzv. mužskými a ženskými principy, přičemž oba jsou správné. Neměly bychom  

v sobě potlačovat ty ženské vlastnosti. Společnost tlačí na to, aby se ženy chovali jako muži, 

skrývá se to za emancipaci a pozitivní diskriminaci. A tlačí ženy do úplně jiného postoje 

k životu, než jaký by měly mít. Od přírody jsou nějak tvořené, aby dejme tomu chránily  

ten rodinný krb a už i to, že jsou zapojeny do pracovního procesu, tak je dává do situace,  

kde se musí vyrovnávat s těžkostmi, na které třeba nejsou úplně vybavené. Teď je otázka,  

jak se s tím popasují, mohou se s tím vyrovnat po své ženské stránce, pak to funguje. Ale většina 

žen je vychovávána tak, že se s tím mají vyrovnávat tak přímočaře jako ti muži. Vedoucí,  

co byly v minulosti nade mnou, byly tlačené do té mužské role, uvnitř sebe nevyrovnané, 

tlačené do kontinuálního výkonu.  

Jaké vlastnosti by měl mít „ideální“ manažer? 

Měl by mít určitě nadhled, měl by umět nepouštět problémy na zaměstnance, umět vytvořit 

zaměstnancům podmínky, ve kterých je něco nebude zbytečně stresovat.  Pokud mají dělat,  

tak máme tady tenhle termín. Je to do něj potřeba udělat, udělejte, co můžete. Udělat jim to 

bezpečný prostředí pro práci, oni musí vytvářet ten produkt. Je potřeba, aby uměl vyjednat 

dobré podmínky, měl bych se umět vcítit do zaměstnanců, mít empatii vůči nim, brát v potaz, 

že každý má jiné vlastnosti a potřebují jiné věci, a co já pro ně můžu udělat, aby se jim dobře 

pracovalo a aby odevzdávali lepší výsledky. Musí taky umět obhájit svůj tým, postavit se za ně, 

když je potřeba. Dále by měl umět rozhodovat, v pravý čas říct, že to prostě bude podle něj, 



také převzít zodpovědnost, pokud se něco nepovede, ne, že člověk najde nějakého obětního 

beránka, na kterého by to svedl. 

Proč si myslíte, že je více mužů na manažerských pozicích? 

Žena je hodně sebekritická, muž to prostě zkusí. 

Jaký je Váš názor na zavedení kvót pro zvýšení žen v manažerských pozicích? 

Slyšela jsem o tom, nejsem fanoušek kvót. Jak už jsem zmiňovala předtím ty ženské a mužské 

principy, pro nějakou pozici, je potřeba brát v potaz to, co to pohlaví může dát. Každé pohlaví 

má nějaké jiné výhody a nevýhody. Kdybych to konkrétně vztáhla na to účetnictví, tak kdyby 

tam mělo být víc mužů, nevím, zda by to přineslo společnosti něco navíc. Ve vyrovnaných 

kolektivech je vždy jiná atmosféra než v tom, ve kterém se pohybuje pouze jedno pohlaví. 

V ženských kolektivech se mohou vyskytovat intriky nebo pomluvy, a pak je to docela 

nepříjemné prostředí. Na druhou stranu si stojím za tím, že kdo má jaké předpoklady,  

v první řadě by se měly hodnotit kvality toho jednotlivce. Pokud budeme o rozdílech mluvit 

jako o rozdílech, pořád to bude diskriminace, nemůžeme to zakrývat pojmem pozitivní 

diskriminace. Diskriminace nikdy není pozitivní. Pokud upřednostním ženu před mužem na 

nějakou pozici, jen protože je žena, i když se ten muž opravdu hodně snažil a měl lepší 

kvalifikaci, tak to není nic pozitivního. Ani pro jednu stranu. Pro firmu, která nezíská toho 

kvalitního zaměstnance, ani pro tu ženu, po které pak budou chtít výkony toho muže. Nikdo 

z toho nevyjde v pohodě. S kvótami tedy nesouhlasím.  

Dle mého názoru, když se někdo chce někam dostat, tak ty možnosti má, může si jít za tím 

svým cílem. Když na to půjdu jako žena s empatií nebo soucitem, tak pochopím nebo vycítím, 

co ta firma potřebuje, jak mohu pomoct. Neumím si představit využití kvót u některých oborů, 

obzvlášť třeba u těch technických. Nikdo by přece neměl firmám diktovat jaké pohlaví, by měly 

najímat, například když o to, to pohlaví ani nestojí. Když se začnou ty rozdíly zdůrazňovat, 

mělo by se to nastavit u vedení tak, že tam žádný rozdíl není, že tady mají dva zaměstnance  

a oni oba mají nějaké svoje kvality, ať už profesní nebo osobní. Ale je to balík vlastností,  

který může firma můžete dostat. Samozřejmě musí se pro tu práci hodit. Firma by měla řešit, 

co od té pozice chce a podle toho se rozhodovat. Hodně se mi líbí otázka firem při pohovoru: 

„Co si myslíte, že můžete nabídnout naší firmě?“ Aby pak uchazeč řekl sám za sebe, jaký je  

a co může té firmě opravdu nabídnout. A na náboráři pak je zhodnotit, zda to pro ně bude přínos.  

 



Dodatečné otázky: 

Podnikové školky jsou docela fajn, samozřejmě záleží, jak je vedená. Ale je to o tom, když se 

rodič vrací po rodičovský, a je jedno, jestli to je žena nebo muž, když ho ten rodič může odvést 

do školky někde blízko toho jeho zaměstnání, protože spolu navíc tráví ještě tu cestu, když si 

můžou ještě popovídat. Přemýšlela jsem v minulosti, že bych svému zaměstnavateli nabídla, že 

bych zřídila podnikovou školku, ale jedním z mých požadavků by bylo, aby nám bylo 

umožněno mít alespoň třeba jednou měsíčně společný oběd dětí a rodičů. Nebo že se děti mohou 

někdy podívat, jak pracují rodiče. Aby tam opravdu bylo propojení firmy a rodiny a nebylo  

to jen o tom, že se tam to dítě odevzdá, a to je vše.  

Co se týče genderových stereotypů, tak tradiční rozdělení rolí se v dnešní době nevidí  

jako moderní, v okolí, kde já se pohybuju, je to vnímané jako správná cesta. Známi se vrací  

k tomu, lidi, co vystupují z těchto koloběhů, navrací se k přírodním procesům. A pochopili,  

že to vlastně není jen tak, že si žena tu roli vybrala přirozeně. Že žena chrání to, co je doma, 

muž zajišťuje rodinu.  

Tohle moje smýšlení přišlo až s rodinou, asi kolem 30 ti let. Jak už jsem říkala, naše společnost 

vychovává ženy v podstatě jako muže, že musí žena obstát sama za sebe ve světě, že se život 

sní nebude mazlit, nebo že nám nikdo nic nedá zadarmo. To je spíš ten mužský princip.  

Jak jsem v tom byla vychovaná, tak jsem to tak nějak brala. Kolem 30 ti let mi došlo,  

že to takhle asi nechci, že to necítím jako správné. S tím, když se mi narodil syn, tak to byl  

pro mě zlom, v tu chvíli se mi změnily hodnoty. Splnila jsem si, co jsem chtěla ohledně kariéry. 

Teď se můžu věnovat tomu, co je pro mě důležité. Čas s dítětem už se nikdy nedá vrátit, kariéra 

se dá dělat do 60 ti let.  

Přemýšlela jsem i o tom, že bych dělala v podstatě službu denní matky, kde bych mohla 

podpořit rodiče, kteří třeba nechtějí úplně vystoupit z pracovního procesu, ale chtějí se i věnovat 

rodině. To by se mi hodně líbilo dělat. Teď čekám, co se, jak vyvine, nic jsem ještě nerozjela.  

Je to pro mě teď jeden ze směrů, kam se můžu vydat. 

 

 

 

 



KV, Česká republika 

Jaký je Váš věk a rodinný stav? 

39, vdaná, 2 děti 

Jaké je Vaše nejvyšší dosažené vzdělání? 

Vysokoškolské magisterské 

Co je pro Vás v práci důležité? (Hodnoty obecně) 

Důležitý je pro mě určitě klid v týmu a dobré vztahy. 

Jak slaďujete svůj rodinný a pracovní život? Popište mi způsoby, jak se snažíte sladit 

kariéru a rodinný život.  

V mojí pozici je to možné, vzhledem k tomu, že jsem OSVČ, tak si čas organizuji sama,  

jak potřebuji. Takže to je super. Můj manžel je taky OSVČ, takže se můžeme přizpůsobit,  

což je velká přidaná hodnota této práce. Péči o děti si dělíme, nejsem v tuto chvíli vyloženě  

na mateřské, když já potřebuji být v práci, tak se stará manžel. Nepřemýšleli jsme o tom,  

že by doma s dětmi zůstal manžel. On taky potřebuje pracovat a seberealizovat se.  

Jak vnímáte své postavení jako ženy na pracovním trhu? (Diskriminace nebo spravedlivý 

přístup, skleněný strop) 

Myslím, že to úplně nemůžu tolik posoudit vzhledem k tomu, že jsem pracovala jen v jedné 

společnosti. Ale obecně jsou pozice dle mého názoru rovné nebo vyrovnané. Co se týče  

této práce tak určitě, u nás se nesetkáváme s nějakým genderovým rozlišením platů,  

tak jak to je v jiných odvětvích, tady mají všichni stejnou příležitost, muž i žena. To vnímám 

jako velké plus. 

Obecně na trhu jsem se setkala s tím, že ženy mají nižší příjmy. Nebo na těch vrcholných 

pozicích, když jdu něco dohadovat na představenstvo, mám pocit, že muži akceptují více názory 

dalších mužů.  Ženy musí více zaujmout než ten muž. Musí přijít kolikrát s chytřejší věcí  

než ten muž, aby jí pak brali vážně a s tím mám osobní zkušenost Myslím, že muži to možná 

ani nevnímají. 

S ohledem na příjímání zaměstnanců tak si myslím, že jsou náboráři korektní. Ale ve vedoucích 

pozicích je jistě více mužů, dle mého názoru jsou muži zaměřeni více na kariéru než ženy, žena 

má kariéru přerušenou mateřstvím. Muži na tom pracují v podstatě kontinuálně po škole  



bez nějakých větších přestávek. Je to samozřejmě o příležitostech. Tohle může určitě hrát roli. 

Otázka, jestli se ženy do těch vedoucích pozicích vůbec ženou.  

Z hlediska genderových stereotypů už je situace určitě daleko lepší než v minulosti,  

ale u některých typů zaměstnání to může hrát roli. Myslím si, ale že to musí to být vyvážené. 

Žena by měla být žena, muž by měl být mužem. Tenhle názor zastávám taky, myslím si,  

že by se lidé neměli stylizovat do role toho druhého pohlaví. Platí to jak pro muže, tak pro ženy. 

V práci by takové ty klasické ženské aspekty by také měly jít stranou. Proto si nemyslím,  

že je špatné, pokud je muž na otcovské dovolené, ale také se potřebuje nějak realizovat.  

Přesně jako u nás doma, manžel se také stará o děti, ale zároveň k tomu pracuje. 

Řekněte mi svůj názor, na to, do jaké míry vnímáte nerovnosti mezi ženami a muži na 

pracovním trhu?  

Vnímám hlavně mzdové rozdíly, ale v jiných odvětvích. U nás v práci se nesetkáváme  

s nějakým genderovým rozlišením platů tak jak to je v jiných odvětvích, tady mají všichni 

stejnou příležitost, muž i žena. V mojí pozici mě to až tak netrápí, protože to řešit nemusím. 

Jsem hodnocena podle výkonu, který můžu ovlivnit. Žena si v této pozici může vydělat  

více než muž, a dotáhnout to daleko. Jak jsem již zmiňovala, je otázkou, zda ženy vůbec chtějí 

do řídících pozic. Kvóty určitě taky nejsou řešením. Ale myslím si, že v některých případech 

se určitě může stát, že si firma raději vezme muže na vedoucí pozici.  

Popište, jak si myslíte, že jsou ženy motivované pro práci v manažerské pozici?  

No to záleží. Určitě to může být finanční ohodnocení, to je důležité, pak taky nějaký kariérní 

postup nebo kariérní růst. Myslím, že ženy si taky chtějí dokázat, že když studují tu vysokou 

školu, tak to taky chtějí někam dotáhnout. Nemyslím si, že se ženy musí rozhodnout mezi 

rodinou a kariérou. Pro mě je tohle nemyslitelné.  

Ale určitě je to i mojí pozici tady, tady si to můžu sama organizovat, tak jak potřebuji, a to je 

velká výhoda. Žena manažerka v zaměstnaneckém poměru to určitě má těžší než já,  

v tom smyslu, že to nemůže mít takhle volnější. Nechtěla bych se o tomhle rozhodovat, kdybych 

byla v této pozici. Kdybych byla manažerka v zaměstnání, tak bych kariéru asi nebudovala. 

Nikdy jsem nebyla zaměstnaná. Osobně bych už se asi už nenechala zaměstnat, neumím si  

to představit, bylo by to pro mě svazující. Ať už na manažerské pozici nebo v nějaké nižší.  

Je to ale zase zodpovědnost.  

 



Jaké vlastnosti by měl mít „ideální“ manažer? 

Myslím, že člověk k tomu dozrává. Když si to vezmu zpětně těch 15 let, co jsem na této pozici. 

Tak člověk hrozně dozraje. Důležitá je empatie, taky schopnost lidi táhnout, motivovat je.  

Je to zase ale dané tím, že já tu řídím lidi, co jsou také OSVČ, nejsou to zaměstnanci. Direktiva 

tady moc nefunguje. Směřuju to spíše tak, že s lidmi mluvím, každému se trochu přizpůsobím. 

Na druhou stranu je někdy potřeba být ten ráznější a být schopen říct, že to bude takhle a takhle. 

Manažer by měl být taky vzorem pro ty svoje podřízené, i co se týče třeba pracovních návyků, 

že ti lidi vidí, že pracuje.  

Proč si myslíte, že je více mužů na manažerských pozicích? 

Jak už jsem říkala, muži jsou zaměřeni více na kariéru než ženy, žena má kariéru přerušenou 

nebo rozdělenou mateřstvím. Muži na tom pracují v podstatě kontinuálně po škole bez nějakých 

větších přestávek. Pak je zase nutné se zeptat, zda to ženy opravdu chtějí dělat. Taky si myslím, 

že muži si potřebují více dokazovat, že na to mají než ženy. Ten kariérní růst je pro ně zásadnější 

než pro ženy. 

Jaký je Váš názor na zavedení kvót pro zvýšení žen v manažerských pozicích? 

Kvóty nejsou dobré. Nesouhlasím s tím, aby ženy za každou cenu byly manažerkami, na úkor 

třeba kvalit nebo kvalifikací. Za mě to určitě není dobrý nápad, je to pro mě extrém, až vyloženě 

diskriminační. Obzvlášť třeba v těch technických oborech.   

Doplňující otázky 

Co by mohl udělat stát nebo zaměstnavatel?  

Upřímně nevím, těžko se mi to posuzuje. Zásadní je, aby se někdo postaral o ty děti, nevím, 

jakou formou. Dávat děti do skupin nebo do jeslí, ty možnosti tu jsou, ženy si to můžou zaplatit, 

ale neřeší to ten problém. Žena se stejně musí rozhodnout, zda chce, aby bylo dítě ve školce 

nebo ne. A taky zda třeba chtějí pracovat 8 hodin denně na úkor toho dítěte. 

Já si taky upřímně neodpočinu, všechno má své výhody a nevýhody. Nebyla jsem na mateřské 

ani s jedním ani s druhým dítětem. Nebyla jsem doma a že bych se pak musela vracet. Ta žena 

je pak rozpolcená, myslí zároveň na dítě, tak na práci. Není to úplně pro každého. Mám  

tu výhodu, že tu nemusím být 8 hodin, můžu si sem dceru kdykoli vzít, i kolegové mi tu občas 

pomáhají. Když jsem byla měsíc doma, tak jsem se nudila, není to pro mě. Určitě hrají roli  

taky osobnostní faktory. Zase je ale potřeba si ty děti pořádně užít. My s manželem jsme nikdy 



chůvy nebo nic podobného, zvládli jsme to spolu, maximálně pomáhaly babičky. Chtěli jsme 

prostě, aby byli děti s námi.  

V České republice máme hodně dlouhou mateřskou. Tři roky může být žena doma, 

zaměstnavatel jí drží místo. Což je naprostý luxus, nikde v zahraničí to takhle není. V západní 

Evropě jdou za 9 měsíců nebo za rok do práce, platí si školky. Přijde mi to tady jak socialismus 

tohle. Samozřejmě, že ten jejich příjem je relativně malý.   

Je hodně málo žen podnikatelek, zase to ale souvisí s těmi osobnostními faktory. Osobně  

si myslím, že možným řešením je začít podnikat. V mém okolí mám ženy, co začaly při 

mateřské podnikat. Sice třeba pletou čepice, ale něco dělají. Myslím si, že je to pro ženy velká 

možnost, lepší než být zaměstnaná na částečný úvazek. Řada žen takto začala svůj business,  

že byly na mateřské a pak se to přehouplo a v podnikání zůstaly. Zase je to o nějaké disciplíně, 

zodpovědnosti a osobnostních rysech. Myslím si, že je to cesta. Nejsem ani zastáncem práce 

v korporátu. Korporáty lidi dost „vysají“, lidi tam stráví spoustu času prací pro úplně někoho 

jiného. To vidím úplně tragicky, ze začátku to lidem třeba nevadí. Ale za deset patnáct let,  

to nebude jiné. To si tam vezmou zase nové lidi.  

Spíš než se spoléhat na stát, tak je lepší vlastní podnikání. Důležitá je pro mě taky finanční 

nezávislost. Ženy, když jsou finančně závislé, to je tragické, může se v životě cokoli stát.  

O to je to horší. Kdyby odešel, nebo kdy se tomu muži něco stalo, to je pak prostě špatný.  

Styl vedení lidí 

Muži vedou mocí, ženy jsou emocionálnější a empatičtější. Také jsou určitě výjimky, obecně 

to platí. 

 

 

 

 

 

 

 

 



AS, Německo 

Jaký je Váš věk a rodinný stav? 

26, svobodná, bezdětná 

Jaké je Vaše nejvyšší dosažené vzdělání? 

Vysokoškolské bakalářské (aktuálně studuje magisterský program) 

Co je pro Vás v práci důležité? (Hodnoty obecně) 

Obecně je pro mě hodně důležité mít vlastní věcí za které jsem odpovědná. Taky je  

pro mě důležité to, že pokud na něčem pracuji hodně dlouho, tak aby tam bylo nějaké uznání. 

Ne, že například vedoucí prodeje odprezentuje ten nápad jako svůj představenstvu.   

Taky je určitě důležitý ten tým, s kterým člověk pracuje. S kolegyní, co byla na té stejné pozici 

jako já, jsme se hodně skamarádily a doteď jsme si blízké.  Jednou z priorit je pro mě také 

vědomí, že se můj "hlas počítá" a taky nějaká harmonie mezi profesním a osobním životem. 

Jak slaďujete svůj rodinný a pracovní život? Popište mi způsoby, jak se snažíte sladit 

kariéru a rodinný život. 

Svoje slaďování pracovního a rodinného života bych v té době ohodnotila asi jako středně 

dobré. Někdy mi to připadalo, že to zvládám, ale za cenu toho, že jsem se třeba skoro nevyspala. 

Někdy jsem pracovala až 60 hodin týdně, ale stejně jsem chtěla vidět svoji rodinu a přátele, 

sportovat. Záleželo taky jaká byla sezóna, protože naše pracovní zátěž na to byla navázaná. 

Dost často jsem skoro nebyla doma, bylo to těžké. Když jsem ten den pracovala 10 až 12 hodin, 

a po práci jsem se ještě setkala s přáteli, tak jsem se pak dostala domů okolo půlnoci a v 6 jsem 

zase musela vstávat do práce. Takže občas to bylo opravdu těžké.  

Jak vnímáte své postavení jako ženy na pracovním trhu? (Diskriminace nebo spravedlivý 

přístup, skleněný strop) 

Pořád tu určitě jsou nějaké nevýhody pro ženy na pracovním trhu, které jako ženy máme. 

Například že v některých pozicích ženy placeny hůře než muži. Ale v mojí společnosti  

tohle nebyl problém, ale vzhledem k tomu, že jsem úzce spolupracovala s obchodním 

oddělením a v něm byli hlavně muži. Jako žena jsem se musela chovat trochu "drsněji"  

než normálně, protože jinak by to nefungovalo. Není to pro mě problém, myslím, že každá žena 

má někdy ten pocit, že například její šéf vychází lépe s jejími mužskými kolegy, že se třeba 



můžou sblížit nad pivem. Ale naštěstí si myslím, že pokud ženy v 21.století dělají dobře svou 

práci, tak v 95 % případech tam nebude nějaký genderový problém. Ale pokud bych to vzala 

třeba z osobního hlediska, když jsem byla na schůzce s a přišla řeč na práci a plat, tak ten muž, 

když zjistil, že jsem manažerka a kolik vydělávám, tak už o mě neměl tolik zájem. Což mi přišlo 

zajímavé. 

Například v představenstvu v naší firmě, nebo na těch nejvyšších pozicích jsou převážně muži. 

Právě nedávno najali první ženu do představenstva. Určitě je to pořád problém, ale myslím,  

že existují společnosti, kde je situace daleko horší. Co se týče diskriminace, tak tu jsem osobně 

nezažila. V mém případě najímání do pozice nebyl problém, ani z pohledu zaměstnavatele, 

protože když jsem dostala tu pozici, tak mi bylo 25, a otázka mateřství pro mě ještě nebyla 

aktuální a taky to, že mě do té pozice chtěli. Ale vím, že jsou tu ženy, co mají strach, když  

se vrací do své pozice po mateřské, jestli dostanou zpět tu svoji pozici nebo jestli budou mít 

stejné kariérní vyhlídky a možnosti jako předtím.  

Ale myslím, že naše firma se v tomhle hodně snaží, aby se ta situace zlepšila. Nabízí například 

možnost sdíleného pracovního místa. V marketingovém týmu jsou teď 2 ženy, které sdílejí 

svoje pracovní místo. Naše společnost nabízí také možnost podnikové školky.  

Samozřejmě někdy se stane, že nějaký z našich mužských kolegů má nějakou divnou 

poznámku, ale myslím si, že je to spíš škádlení, než že by to mělo být myšleno vyloženě špatně. 

Takže mu to vrátíme taky nějakou poznámkou. 

Řekněte mi svůj názor, na to, do jaké míry vnímáte nerovnosti mezi ženami a muži na 

pracovním trhu? 

Jak už jsem zmiňovala, tak je to určitě mzdová nerovnost mezi ženami a muži. Z pohledu 

osobnosti si myslím, že tam je relativně velký rozdíl. Dle mého názoru jsou ženy více citlivé  

k osobním záležitostem zaměstnanců. Samozřejmě neplatí to pro každého určitě jsou i muži 

manažeři, kteří jsou taky takoví.  

Taky ženu většinou neuvidíte se prezentovat jako tu nejlepší a nejúžasnější. Myslím, že ženy 

prostě nejsou tak soutěživé jako muži, nebo to pro ně není tak důležité. Například mezi mnou 

a těmi ženami, co byly na stejné pozici jako já, nikdy nebyla nějaká přehnaná soutěživost.  

A doteď jsme si blízké. Takže to bylo fajn. Pro muže je to dle mého názoru trochu jiné, ti jsou 

určitě výrazně soutěživější než ženy, což může být samozřejmě někdy i výhoda, proč třeba 

dostanou určitou pozici. 



Popište, jak si myslíte, že jsou ženy motivované pro práci v manažerské pozici? 

Obecně si myslím, že některé ženy jsou motivované pro manažerskou pozici. Většinou je  

to, aby si něco dokázaly pro sebe nebo ostatním, že na to mají. Jsme ve 21.století, nestudovaly 

jsme přece 5 let, abychom se staly sekretářkami. Taky si myslím, že je důležité, když žena chce 

dosáhnout svých cílů, a aby byla úspěšná a nezávislá. Nezávislá i v tom finančním ohledu, 

například na příteli nebo manželovi, to je dle mého názoru opravdu důležité.  

U té vnější motivace z firmy, hraje roli to, zda se člověk může identifikovat s tím produktem, 

který firma prodává, taky zda firma třeba nabízí nějaké benefity. Ale myslím, že tohle se dá 

aplikovat jak na muže, tak na ženu. Ve firmě máme manažery diverzity, workshopy na téma 

ženy v leadershipu apod. Taky firma nabízí možnost sdílet pracovní pozici, což si myslím,  

že někoho určitě může motivovat.  

Jaké vlastnosti by měl mít „ideální“ manažer? 

První bych určitě zmínila, že je potřeba, aby manažer věřil svým podřízeným a nechat je dělat 

svou práci. Samozřejmě je potřeba tu vzájemnou důvěru nejdřív vybudovat a zasloužit si jí, 

třeba tím, že je spolehlivý, upřímný a že dělá dobrou práci. Myslím, že nejhorší, co může 

manažer udělat je „micromanaging“. Je hrozně demotivující, pokud manažer za vámi chodí 

každý den a kontroluje, co děláte a jak to vypadá s tím projektem.  

Taky je určitě důležitá osobní rovina. S těmi lidmi v práci člověk tráví hodně času, určitě  

to neuškodí, pokud se manažer například zeptá podřízeného, jak se měl o víkendu nebo něco 

takového. Je potřeba, aby podřízený věděl, že pokud se něco nepovede nebo pokud má nějaký 

problém, že za tím manažerem může přijít a že se to pokusí spolu nějak vyřešit.  

Taky je potřeba dělat dobré briefingy, protože pokud šéf zadá nějaký úkol a vlastně neví,  

co od toho projektu chce, a člověk na tom začne pracovat a šéf potom řekne, že ten výsledek 

není to, co očekával, tak je to hrozně demotivující. To si pak člověk říká, že pokud tohle není 

to, co očekával, tak proč to neřekl dříve. Takže určitě je nutné zadávat úkoly jasně.  

Dobrý manažer byl měl taky respektovat soukromý život podřízených, ne aby jim volal  

třeba v 10 hodin večer, to pak není úplně dobré.  

 

 

 



Proč si myslíte, že je více mužů na manažerských pozicích? 

Myslím, že se to vyvíjí. Mám pocit, že mužští kolegové taky občas nevědí, co vlastně dělají, 

ale že předstírají, že ví, a že se někdy prezentují jako, že jsou ti nejlepší a nejúžasnější. Ženy 

jsou v tomhle více realistické. Je to taky o viditelnosti, muži jsou v tomhle více viditelní, více 

věří svým schopnostem, i když je někdy třeba ani nemají. Myslím, že je potřeba, aby si ženy 

více věřily, aby se neobávaly, co si budou ostatní myslet a tak. Jedná se o ty pochyby  

o sobě samé, které jsou u některých žen velmi silné.  

Mám třeba jeden příklad, jak jsem říkala předtím, tak jsem měla vždycky jednoho stážistu  

a pracujícího studenta. A vzhledem k tomu, že se jedná o odvětví zabývající se kosmetikou,  

tak všechny moje stážistky byly ženy kromě jednoho jediného muže. A všechny pracovaly lépe 

než on, byly lépe organizované a časově více efektivní, ale tomu mužskému stážistovi byla 

nabídnuta pozice v obchodním oddělení. Upřímně jsem tomu nevěřila, protože nebyl nijak 

zvlášť dobrý ani na svojí původní práci, přičemž ji nikdy nenabídli předchozím stážistkám. 

Myslím si, že tam hrál roli ten sociální aspekt, protože tenhle muž byl velmi výrazný, například 

když přišel ráno do práce, tak všechny zdravil a byl taky velmi sebevědomý. Proto si myslím, 

že je potřeba, aby si ženy začaly více věřit a říkat si, že jsou dostatečně dobré a že na to mají. 

Je tam znát taky vliv společnosti a médií, které někdy podporují obraz mužů jako manažerů. 

Hraje tam určitě roli i výchova, například můj otec šel na chvíli na otcovskou dovolenou, aby 

se moje matka mohla vrátit do práce. A to bylo před 25 lety, takže to, aby se muž staral o děti, 

bylo velice neobvyklé. Teď máme ve firmě muže, co šli na rodičovskou dovolenou.  

Vyvíjí se to.  

Myslím, že genderové stereotypy tu určitě pořád jsou, ale situace se mění. V pracovním 

kontextu se mi například stalo, že jsem dávala zpětnou vazbu mužskému kolegovi ohledně 

nějakého úkolu, co by se dalo dělat jinak a tak. A on na to nereagoval úplně korektně, ale nebylo 

to nic velkého. Jedná se hlavně spíš o škádlení, což si myslím, že ale může vycházet  

taky z toho, že muži a ženy prostě pracují jinak. Takže tam nějaké občasné neshody budou 

vždy. 

 

 

 

 



Jaký je Váš názor na zavedení kvót pro zvýšení žen v manažerských pozicích? 

Myslím si, že je to hloupost. Je to smutné, že je potřeba mít kvóty, aby byly ženy najímány  

do představenstev. Obzvlášť pokud se žena dostane do představenstva firmy, jen díky tomu,  

že firma musela naplnit kvótu, tak to pro tu ženu není úplně motivující.  

Je to skoro až diskriminace vůči mužům. Myslím, že je tu dost žen, které by měly potenciál být 

CEO nebo CFO, ale někdy okolnosti tomu prostě nepřejí, že třeba není dostatek zařízení péče 

pro děti atd.  

Co by mohl udělat stát nebo firma, aby podpořil ženy ve vedoucích pozicích? 

Většina žen chce mít někdy rodinu, a pokud jim bude umožněno sladit osobní a pracovní život, 

to by byla významná výhoda. Například se jedná o ta sdílená pracovní místa nebo možnost 

pracovat z domova. Myslím si, že je reálné být manažerkou na částečný úvazek, respektive 

spíše to pracovní místo sdílet. Ve firmě máme 2 ženy, co se dělí o manažerskou pozici, vedou 

tým 7 lidí, a zatím to jde dobře. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



OP, Česká republika 

Jaký je Váš věk a rodinný stav? 

44, vdaná, 2 děti 

Jaké je Vaše nejvyšší dosažené vzdělání? 

Vysokoškolské magisterské 

Co je pro Vás v práci důležité? (Hodnoty obecně) 

Důležitý je pro mě vztah s nadřízeným. Respektovat a vážit si ho. Taky potřebuji vidět. že jsem 

tu užitečná, vidím výsledky. Že po mojí práci je nějaká poptávka, že to lidi vnímají jako užitečné 

a skutečně jim to pomáhá.  Musím mít svobodu, skoro dělat si co chci, protože mám někdy 

určité bláznivé nápady, které pokud by mi je nedovolili realizovat, tak bych šla jinam. Potřebuji 

taky určitou krizovou situaci, jsem ráda krizovým manažerem. Ráda chodím do týmu,  

co potřebuje něco řešit, který je v rozkladu, nedaří se jim, nebo je tam něco špatně. A ve chvíli, 

když už je to tam vyrovnané, tým je tam rád, lidé chodí rádi do práce, daří se jim. Pak mám 

pocit, že už tam nemám co dělat a přesouvám se do jiného týmu. 

Jak slaďujete svůj rodinný a pracovní život? Popište mi způsoby, jak se snažíte sladit 

kariéru a rodinný život.  

Máme to poměrně vyřešeno. V době, kdy mě děti potřebovaly, přizpůsobila jsem se, chodila 

jsem brzo domu, když jsem byla na mateřské, tak jsem na 7 let přerušila kariéru a byla jsem 

s oběma doma, protože jsem je měla těsně za sebou. Když jsem cítila, že bych raději šla  

do práce během mateřské, tak jsem ukáznila jsem se a dala jsem přednost rodině.  

Ale musím podotknout, že mám manžela, se kterým jsme se v určitou chvíli společně rozhodli, 

že manžel zůstane s dětmi doma a že já chodím do práce a vydělávám. Fungovalo to takhle 

posledních asi 5 nebo 6 let, když ty děti už nebyli úplně malé. Teď je jim 14 a 16 let. Manžel 

začal znovu naplno pracovat až teď od listopadu, do té doby se o ně staral on. A já jsem domu 

nosila peníze. Bylo to na základě naší společné dohody. Kdyby to tak nebylo, tak bych se tomu 

musela nějak přizpůsobit já. Dělíme se s manželem, a hlídáme si, aby děti nebyli nějak šizené. 

Kdyby on tu roli neplnil, tak bych ji plnila já, protože ji cítím jako přirozenou. Někdo to musí 

udělat musí.  

 



Jak vnímáte své postavení jako ženy na pracovním trhu? (Diskriminace nebo spravedlivý 

přístup, skleněný strop) 

Žádnou nerovnost necítím, nikdy jsem jí necítila. Myslím si, že mám vyšší plat než mužští 

kolegové na stejné pozici, nemám to ověřené, ale myslím si to. Nikdy mi nic v kariérním 

postupu nebránilo, jen proto, že jsem žena. Naopak považuju, to že jsem žena, za výhodu, 

protože vidím a cítím věci jinak, mám tykadla, které chlapi nemají. Mě se řídí lépe, než kdybych 

byla muž. Protože mám tu lidskost, cit pro lidi, způsobí, že změny, které realizuju já, jsou 

trvalejší. Já samozřejmě můžu přijít a zařvat, aby byli všichni okamžitě milí na distribuční síť. 

A budu to hlídat, a kdo bude protivný, toho vyhodím. Můžu to samozřejmě udělat, a může  

to i chvíli takto fungovat pod nějakým strachem a direktivou, ale není to trvalé řešení. Zažila 

jsem osobně manažery, kteří šli právě tímto způsobem, co neměli tu trpělivost s těmi lidmi, 

pomazlit se s nimi a opravdu poctivě s nimi dojít k tomu výsledku, přirozeně, a aby to šlo 

zevnitř. Domnívám se, že tenhle přístup je správnější, nevím, jestli je mužský nebo ženský.  

Je prostě můj, přitom mám pocit, že jsem vlastně něco napůl. Možná dokážu chápat  

i tu mužskou stránku, asi nejsem ta nejvíc ženská, co může být, možná jsem opravdu nějaký 

střed. Dobře se mi s muži pracuje, rozumím jim, výborně se doplňujeme. Nevadí mi, že některé 

věci nevidí, pokud jsou osvícení, tak já jim můžu říct, že jim ukážu i ten lidský rozměr,  

který oni nevidí, pokud chtějí. Nebo ať mi dovolí, jen „opečovat“ ty lidi, a on bude rozhodovat. 

Že to nějak skloubíme dohromady.   

Diskriminaci nevidím, přestože jsou tady ženy, které ji vidí, které mají pocit, že jen proto,  

že jsou ženy, tak nemají příležitost. Mě se to nikdy nestalo, vždy jsem měla stejnou příležitost. 

Nastupovala jsem po mateřské sem na vedoucí pozici, ve chvíli, kdy jsem se měla vrátit 

po mateřské mi sami volali, jestli nechci vzít vedoucí pozici. Říkala jsem jim, že mám dvě děti, 

že nevím, jestli to budu zvládat. A oni na to, že mě stejně chtějí. Řekla jsem, že to zkusím,  

ale že to možná nepůjde. A oni na to, že to zkusíme.  

Byla to doba, kdy jsme se rozhodli s manželem, že do práce teď půjdu já. On zůstal doma  

a staral se o děti, kterým v té době bylo dceři 5, synovi 7. Předala jsem mu děti, tzn. vyzvedával 

ze školy, aby nemuseli do družiny a tak. Byla bych v pohodě, i s tím, že kdyby řekli,  

že mě nechtějí. Možná to vyplývá z toho, že už jsem tu měla nějakou práci odvedenou  

a oni věděli, že mě chtějí. Vždycky se mnou jednali spravedlivě.  

 



Moje kamarádky na to mají většinou jiný názor. U pojmu glass ceilling si myslím, že pokud  

se tohle stane, není to otázka genderu. Naskýtá se tam spíš otázka, že něco nezvládla,  

proč ji ty chlapi nahoře tam nechtějí pustit, v čem je dráždí, v čem ukazuje na jejich slabiny, 

něco, co způsobí, že ji tam mezi sebe nechtějí. Pokud by se ona ustavičně nepokoušela s nimi 

srovnávat nebo jim ukazovat, že ona to umí lépe. Tak by jim třeba vůbec nevadila. Oni jsou 

taky dobří, možná není potřeba s nimi za každou cenu soupeřit. Není to soutěž, má to být 

spolupráce. I s muži se dá spolupracovat. Využít silné stránky všech a dohromady to klapne. 

Není potřeba, aby to bylo „kdo z koho“.  

Řekněte mi svůj názor, na to, do jaké míry vnímáte nerovnosti mezi ženami a muži na 

pracovním trhu?  

Je to vždycky o kvalitě toho člověka, je to v pohodě, pokud mají různí manažeři různé platy 

podle toho, jaký přínos přináší firmě. Je tam pak ještě jeden rozměr a ten je spíše takový 

sociologický. Kdybych byla v pozici zaměstnavatele, jestli dokážu nabrat holku, která mi udělá 

stejnou práci a stačí jí 50 tis, proč bych na tu práci najímala muže za 80 tis. To znamená z čistě 

ekonomického hlediska, pokud mi to někdo odře za 50, tak bych byla hloupá, kdybych jí nutila 

80. Když ona je šťastná nebo ochotna pracovat za 50, tak prostě bude dělat za 50.  

Proč bych měla někomu dávat víc?  

Popište, jak si myslíte, že jsou ženy motivované pro práci v manažerské pozici?  

Já uznávám pouze vnitřní motivaci. Ostatní jsou takové povrchní. Vnitřní motivace ženy je 

zkrátka, že se chce se realizovat, cítí, že je potřebná, užitečná, že dělá práci, která ji baví. Jsou 

k toku určitě potřeba i nějaké vnitřní dispozice, někteří lidé se prostě rodí s tím, že mají tendenci 

velet, mají pocit, že vědí jak. Lidé za nimi sami jdou, ten člověk jde nějakým směrem a ti lidé 

ho následují, chtějí pro něj pracovat, chtějí ho mít jako nadřízeného. Ta motivace pramení  

z naplnění téhle touhy vést. Hraje tam určitě taky roli nějaká přirozená autorita.  

Obecně nevím, ale Modrá pyramida povzbudí ty manažery, kteří jsou jí prospěšní. A je to zase 

jenom o tom, že když se někde vyloupne nějaký talent, třeba i z mladých lidí, kteří jsou tady 

relativně krátce, tak ho přirozeně ho podpoříme. Nějakým školením, nějakým talentovým 

programem, nějakou menší funkcí, pak nějakým oceněním z druhý strany, zpětnou vazbou.  

Ale tam nehraje roli, zda je ten člověk muž nebo žena.  

 



Benevolence ze strany zaměstnavatele tady je, je zde možnost podnikové školky, částečných 

úvazků, home office, volná nebo pružná pracovní doba. Nikdo nás tady nehlídá, nikdo to neřeší, 

všem zaměstnancům věří, nekontroluje se to. Všichni čekáme ten výsledek než to „hlídání 

zaměstnanců“. Ne každému se ale tohle umožní, ani já bych to neumožnila, jsou prostě 

zaměstnanci, pro které se to nehodí, protože by tu volnost zneužili. Mám pocit, že není potřeba 

tohle od firmy očekávat.   

Já jsem hodně liberální tvor, mám pocit, že člověk si za svůj život zodpovídá sám. Chci-li být 

manažerkou a chci pracovat 10 hodin denně, tak si to zkrátka zajistím nějak jinak ve formě 

nějakého hlídání nebo soukromé školky. Ale neočekávám, že mi to ta firma bude strkat, pokud 

I s tím, že pokud to není možné, tak prostě nebudu manažerka. Starám se o svůj život sama. 

Jaké vlastnosti by měl mít „ideální“ manažer? 

Musí mít sebereflexi, musí mít rád lidi, a nějaké morální a etické kvality. Tyhle věci stačí, 

zbytek se dá naučit nebo získat nějakou dovedností. Pokud tohohle není schopen, nemůže být 

dobrý manažer.  

Proč si myslíte, že je více mužů na manažerských pozicích? 

Ženy o to tolik nestojí, kdyby o to stály, nic jim nebrání. Mám pocit, že ženy se nasměrovaly 

někam jinam. Ženy se více realizují ve pečovatelských pozicích, zdravotnictví, školství apod. 

Ale chtějí-li být předseda vlády, tak jim nic nebrání. Spousta žen o to prostě nestojí nebo tomu 

ten čas nechtějí věnovat. Mají stejné možnosti jako muži.  

Segregace pracovního trhu: Nevnímám to jako problém, protože systém se chová sám tak,  

že je schopen opravit. Pokud je někde nějaká nerovnováha, tohle si ty ženy vytvořily samy. 

Kdyby se všechny zdravotní sestry rozhodly, že druhý den nepůjdou do práce z důvodu nízkého 

platu a udělaly by to všechny, tak systém si řekne, že je potřeba zdravotní sestry více zaplatit. 

Když ony to trpělivě snáší a jsou ochotné pracovat za 15tis, proč by jim měl někdo přidávat. 

Pokud nejsou spokojené, můžou jít jinam. Každý může ovlivnit, kolik vydělává.  

 

 

 

 



Jaký je Váš názor na zavedení kvót pro zvýšení žen v manažerských pozicích? 

Úplná hloupost. Protože chceme-li zavést kvótu pro zvýšení podílu žen v manažerských 

pozicích, proč nezavedeme kvótu na podíl žen v kopání příkopů, tam je přece také nerovnováha. 

Proč nezavedeme kvótu na zvýšení počtu mužů v mateřských školách? Pokud ženám vadí 

nerovnováha pouze tam, kde se líže smetánka, tak si trochu lžou do kapsy. Nerovnováha je 

všude, když bychom měli jít bagrovat, tak tam nám nevadí, že to dělají hlavně muži?  

Je to nesmysl, když už, tak by měla být rovnováha všude. To já samozřejmě nechci, to by byla 

ještě větší hloupost. A zároveň se může stát, že nebudou vhodné uchazečky na ty pozice,  

tzn budou se tam dávat nějaké nekvalifikované ženy pouze, aby se splnila kvóta.  

Co by mohl udělat stát nebo firma, aby podpořil ženy ve vedoucích pozicích? 

Je to o tom konkrétním člověku, ale myslím si to kvůli mému liberálnímu pohledu. Kdybych 

nebyla, kdybych měla pocit, že stát je ten, co se má starat, což nejsem.  Tak bych tady mohla 

mluvit o firemních školkách, o polovičních úvazcích, o práci z domova. Mám ale pocit,  

že je to na každém z nás. Vychází to z toho mého přesvědčení, že ty možnosti jsou. A pak je  

na každém, aby se rozhodl, zda to bude dělat nebo ne. 

Ono upřímně být manažerka není žádný med, nese to spolu spoustu starostí, které si člověk nosí 

domu. Možná kdyby si to ta žena, která po tom touží a nemá to, na měsíc zažila. A zkusila  

si to, jaké to je například jít domu s pocitem, že zítra musí propustit 20 % lidí a musí jim to 

nějak říct a musí zkrátka zajistit další chod toho oddělení. Není to legrace. Možná vidí  

jen ty výhody, jen ty kostýmky, recepce, ten obdiv, ale balí se k tomu další zodpovědnosti, které 

někdy vidět není. Například těžké, nepopulární rozhodnutí, nutnost podřídit se rozhodnutí 

akcionářů, i když vám se to příčí, a nějak se s tím vypořádat. A ten tým provést tou těžkou 

dobou. Takže někdy by možná stačilo, aby si to zkusily, a možná by to o to pak nestály.  

 

 

 

 

 

 



HR, Česká republika 

Jaký je Váš věk a rodinný stav? 

51, vdaná, bezdětná 

Jaké je Vaše nejvyšší dosažené vzdělání? 

Vysokoškolské magisterské, MBA 

Co je pro Vás v práci důležité? (Hodnoty obecně) 

Asi ty lidi. To, že ty lidi baví chodit do práce. I přesto, že jim to v té práci není příjemný, oni 

dělají to, že volají klientům a chtějí po nich peníze. Klienti jsou naštvaní, protože je buď nemají 

nebo je mít nebudou, přesto naše služby potřebují. Pořád jim vlastně někdo nadává. Pro mě je 

důležité udržet je v dobré náladě, a v chuti chodit do té práce. Takže mojí hlavní zásadou je, 

když opustí tuhle budovu, tak už nesmí myslet na práci, mají mít soukromý život,  

který vynahradí to, co se jim tady „stalo za těch 8 hodin.“  

Jak slaďujete svůj rodinný a pracovní život? Popište mi způsoby, jak se snažíte sladit 

kariéru a rodinný život.  

Když jsem být v práci, udělám každý den desítky rozhodnutí. Takže doma nechci rozhodovat 

vůbec o ničem. Potřebuji to vykompenzovat. To, že tady jsem ta silná, zodpovědná, rozhodující, 

na všechno mám názor a za vším si stojím. Tak doma to flákám. Nechci rozhodovat vůbec  

o ničem. Chci být opečovávána. Díky tomu mám pak energii, abych tady pak druhý den 

rozhodovala.  

Z časového hlediska jsem v práci spíše déle než jen 8,5 hodiny, občas si práci nesu i domu.  

Ať už vymýšlím, co by se třeba dalo dělat jinak a lépe. Občas si přinesu i počítač doma a pracuji 

ještě z domova. Spíše to bude asi tak deset hodin denně. Manžel to bere dobře. Doma se snažím 

pracovat v době, aby to nebylo na úkor našeho společného vztahu či aktivit. Například v době, 

kdy on si dělá něco svého., tak já při tom pracuju. Já to chci od svých lidí, aby přestali myslet 

na práci, ale sama to nedělám. Ale je to částečně tou pozicí, občas si to nemůžu úplně dovolit 

na tu práci nemyslet. 

 

 



Jak vnímáte své postavení jako ženy na pracovním trhu? (Diskriminace nebo spravedlivý 

přístup, skleněný strop) 

Jako manažerka mám dvě zkušenosti. K jedné jsem přišla v podstatě omylem. A k druhé  

mi pomohlo vzdělání. Necítím se, že bych byla nějak handicapovaná, že bych neměla stejné 

možnosti jako muži. Mám určité ambice, zase ne úplně vrcholové. Chci být v týmu, nebaví  

mě být „sama“. To, v jaké jsem pozici jako žena manažerka, to mi vyhovuje. Soustředím  

se na kredit na ty peníze. Musím zůstat ve financích. Stoupat výš by znamenalo být finanční 

ředitel společnosti, to by mě nebavilo. Zažila jsem si to v té první společnosti a dalo  

se to zvládat, ale být finanční ředitelka v korporátu jako je tato. To už je něco, co nechci, 

protože by mi to sebralo veškerý soukromý čas. Zároveň si myslím, že to souvisí s věkem,  

když jsem nastoupila do té první společnosti jako manažerka, to mi bylo 28 let, chtěla jsem 

něco dokázat, vytvořit, teď už ty ambice nemám. Co se týče toho skleněného stropu, tak chápu, 

že to takhle někdo může cítit. Já osobně jsem se vždy dostala, kam jsem chtěla, nikdy jsem 

takový pocit neměla. 

Řekněte mi svůj názor, na to, do jaké míry vnímáte nerovnosti mezi ženami a muži na 

pracovním trhu?  

Nemám informace o platových ocenění lidí, co jsou na mé úrovni, takže vlastně nevím, jestli 

jsem podhodnocena nebo nadhodnocena. Nebo, že kdybych byla muž, zda bych měla více 

peněz. Myslím si, že je to o finanční úrovni té společnosti. Například finanční úroveň 

společnosti, kde pracuji teď, je nižší na všech pozicích než v té, kde jsem pracovala předtím. 

Bylo tam jedno, zda jsem muž nebo žena, to ocenění bylo prostě nějak stanoveno. Tady je  

na nižší úrovni. Největší vliv na to mají majitelé a vedení společnosti, jak je schopno obhájit to, 

jaká finanční úroveň tady je. Mám kamarádky, které si myslí, že jsou oceněni více mužští 

kolegové. Já to neumím to posoudit, protože neznám schopnosti těch mužů nebo těch 

kamarádek.  

U mých podřízených, je jedno jestli muž nebo žena, a dostane tyhle peníze. Když bychom 

porovnali moje pozici a kolegy, který by měl být na stejné úrovni, to že on má třeba větší plat, 

může být dáno dalšími faktory, i když to není vidět. Ale může to být tím, že třeba umí další  

tři jazyky, je daleko univerzálnější než já. A to nemusí být to vidět. Taky si myslím, že většina 

žen je věčně nespokojená, že to je naše přirozená vlastnost, že jsme nespokojené programově, 

a proto se snažíme porovnávat s muži a třeba si myslíme, že mají více peněz. Myslím si,  

že většinou jsou lidé ohodnoceni dobře.  



Pro mě hraje roli to, aby tým byl namíchaný, protože to pak funguje lépe. Teď například jsem 

měla představu, že po té kolegyni, co odchází, že by bylo dobré přijmout muže, ale jen pro tu 

atmosféru toho týmu. Ale bohužel muž s těmi aspekty, co jsme potřebovali, se nenašel, takže 

máme slečnu. Nemyslím si ale, že bych přijmula muže jen proto že je to muž. Potřebuji,  

aby se ten člověk zapasoval do toho týmu a aby ten tým fungoval.  

Popište, jak si myslíte, že jsou ženy motivované pro práci v manažerské pozici?  

Když to není v nich, tak je nikdo nenamotivuje. Je potřeba, aby tam byly nějaké ambice,  

něco nového zkusit, něco dokázat. Z člověka, co nemá ambice dělat něco navíc, nedá  

se to vychovat, nedá se to naučit. 

Jaké vlastnosti by měl mít „ideální“ manažer? 

Určitě by měl být empatický, měl by se chtít učit a mít schopnost sebereflexe. Já jsem takový 

analytický typ, cokoli se mi přihodí, já si to vnitřně rozebírám, analyzuju. Snažím  

se z toho poučit nebo si říct, až se mi to stane příště, tak bych měla udělat tohle, bude to lepší, 

než co jsem udělala předtím.  

Moje požadavky manažera přizpůsobit těm schopnostem člověka, po kterém něco chci.  

Mě se stalo v té bývalé práci, že jsem měla hlavní účetní a účetní. Jedna z nich byla slečna  

a ta druhá už byla paní se dvěma dětmi. Já jsem po nich jsem něco chtěla, ale musela jsem zvolit 

způsob, jak to po nich budu chtít. Té slečně jsem řekla, že potřebuju tabulky, ve kterých budou 

tyhle a tyhle čísla. Bylo na ní, jak ta tabulka bude vypadat. Té paní účetní, co měla ty dvě děti, 

jsem musela přinést tabulku a řekla jsem jí, že potřebuju, aby mi do téhle tabulky vyplnila ty 

čísla.  Výsledek byl od obou úplně stejný, ty čísla jsem dostala, to bylo to, co já jsem 

potřebovala. Ale ta paní od dvou dětí by měla největší problém vymyslet, jak má ta tabulka 

vypadat. Takže já jsem ji zbavila toho problému, tím, že jsem jí dala přesnou tabulku. Ta slečna 

by byla naštvaná, kdybych jí přinesla tabulku, a požádala ji jen o to vyplnění, protože ona 

potřebovala dělat tu kreativní práci v tom, že ona si vymyslí, jak ta tabulka bude vypadat.  

Ten přístup ke každému člověku musí být jiný, abych získala to, co já potřebuju. To chvíli trvá, 

než si to lidi osahají.   

Může to vypadat, že s těmi lidi manipuluju, ale já to dělám proto, aby měli dobrý pocit z toho, 

jak tu práci udělají. Výsledek je pro mě ta práce. Ta cesta, jakou se dostanou k výsledku,  

by měla být přizpůsobená těm lidem.  



Teď mám v týmu 2 muže, respekt vůči mně nikdy nebyl problém. Ale jeden kolega, nevím, 

z jakého důvodu, ale říkal klientům do telefonu, že rozhodnutí nemůže udělat on, ale že ho musí 

dát šéfovi ke schválení, a nikdy neřekl šéfové jako ženě. Myslím, že neměl problém se mnou 

osobně, ale spíše říct klientovi, že jeho nadřízeným je žena.  

Proč si myslíte, že je více mužů na manažerských pozicích?  

Protože chtějí. Ženy tolik nechtějí.  

Jaký je Váš názor na zavedení kvót pro zvýšení žen v manažerských pozicích? 

Při studiu MBA jsme měli přednášky, a jednou na ní přijela hostující profesorka, které bylo  

42 let a byla to černoška. A ta nám říkala, že ze dvou důvodů už je v té ochranné skupině, 

respektive, že má konkurenční výhodu oproti 30tiletým bělochům. Díky jejímu věku a tomu, 

že je černoška. Byla to vzdělaná paní. Proč by z tohohle důvodu měla mít výhodu? Kvóty jsou 

na nic, jde o ty jednotlivé lidi. Jsme pod vlivem Ameriky. Čecha by to nenapadlo. Kvóty  

to nezachrání. Můžeme přijít o to, že když budeme muset najmout ženu kvůli splnění kvóty,  

že přijdeme o kvalifikovanějšího muže.  

Co by mohl udělat stát nebo firma, aby podpořil ženy ve vedoucích pozicích? 

Obávám se, abychom všichni nebyly manažeři, aby zbyli nějací řadoví zaměstnanci. U státu 

nevím. Ale firma by mohla více sledovat ambice lidí, problém je v tom, že například u nás 

v účtárně byla slečna, která hodně chtěla stoupat výš, snažila se, hodně se učila. Byla  

by výborná, kdyby mohla postoupit, ale nebylo kam, takže to šla prodat někam jinam. Není 

tolik pozic, kam by lidé mohli postupovat. Když je to místo volné, tak vybírám  

mezi zaměstnanci, co tam chtějí jít. Ale když jim ta pozici není, takže ji nemůžu nabídnout, 

nemá cenu v něm pěstovat tu chuť stoupat výš.  

Myslím, že opravdu záleží na každém člověku zvlášť. Když mi ten kolega řekl, tak zavolej  

na tohle číslo a já bych nechtěla, tak by se to nestalo a můj život by šel úplně jiným směrem.  

Musí být člověk ve správný čas nějak naladěn, aby něco udělal dál. Nedá se vnutit, nedá se to 

naučit.  Člověk prostě musí chtít.  

Částečný úvazek v manažerské pozice podle mě asi není možný, pokud mě ti pořízení potřebují 

8 hodin a já tam pro ně budu jen 4 hodiny, tak to není možné. Po nějakou dobu třeba ano,  

ale ne dlouhodobě.  

 



IB, Slovensko 

Jaký je Váš věk a rodinný stav? 

53, vdaná, 2děti 

Jaké je Vaše nejvyšší dosažené vzdělání? 

Vysokoškolské inženýrské 

Co je pro Vás v práci důležité? (Hodnoty obecně) 

Důležité je pro mě, aby se škola posouvala, abychom v našem okrese patřily mezi ty lepší, 

protože na základě toho se určuje, zda budeme mít dostatek žáků. V poslední době se tohle 

velmi projevuje, protože nám klesl počet žáků, protože se obecně rodí méně dětí. U nás klesl 

ten počet o třicet žáků, přesně tento počet žáků máme nahrazený od ostatních obcí, které s námi 

sice neměly uzavřený "školský obchod". V těch obcích jsou školy, ale jednoduše dochází  

k nám, protože si zjistili v žebříčku škol, že jsme na dobré úrovni. Zjišťovali si jaké máme 

učitele, jaké mají vzdělání nebo zda máme dostatečnou kvalifikaci na škole. Důležitá je  

tedy určitě kvalifikovanost zaměstnanců, potom program, který škola nabízí, aby to bylo  

pro děti i rodiče atraktivní. Týká se to samozřejmě i vybavení školy, technika. Důležité taky je, 

aby ta škola měla nějakou vizi, kam chce směřovat a jak se chce rozvíjet. 

Našla jsem se v této profesi, hodně se mi to líbí. Taky je důležité získat co nejlepších mladých 

lidí do této práce, protože kolektiv se obměňuje, někdo jde do důchodu, někdo se rozhodne 

odejít jinam: Je důležité najít dobré lidi, hledám na vysokých školách, zjišťuji si i situaci  

na jiných školách a firmách, že bych si ho třeba mohla přetáhnout k nám, protože je ten člověk 

dobrý. Samozřejmě jsou taky důležití loajální lidé, aby to nebyli lidé, co budou dělat nějaké 

problémy, aby to nebyli egoisti, aby pochopili, že jsme kolektiv, že musíme "bojovat" společně.  

Jak slaďujete svůj rodinný a pracovní život? Popište mi způsoby, jak se snažíte sladit 

kariéru a rodinný život.  

Teď už se to dá, ale začátku to bylo těžké, v práci jsem trávila hodně času nebo jsem si to nosila 

domů. Po pár letech ve funkci jsem si našla způsob, zlepšilo se to potom, co jsem si zvolila 

dobrého zástupce, na kterého můžu některé kompetence přenést. Když jsem měla dobrého 

zástupce, tak se opravdu perfektně daly rozdělit kompetence a povinnosti, a uvolnil se mi čas 

navíc. Občas zapojuji i rodinu, manžel i děti mi občas pomáhají. Jak už jsem říkala, teď už je 

to mnohem lepší, umím si už určit, co je prioritní a co chvíli počká. Když jsem začínala učit, 



tak dceři byly 3 roky, když jsem se stala zástupkyní, tak jí bylo 7, takže v tu dobu musel pomoct 

manžel. Měla jsem výhodu, že jsem s nimi neměla žádný problém, že byli oba velmi samostatní. 

Moje škola není v místě mého bydliště, takže to bylo dost náročné vzhledem k tomu,  

že v tu dobu jsem ještě dojížděla veřejnou dopravou. U nás jsou předškolní zařízení  

nebo družiny otevřené jen do určité doby. Takže jsem musela hodně časově plánovat, abych to 

stihla z práce do družiny nebo do školky. Když už pak byly děti samostatné, už to nebyl 

problém. Když bych se na to měla podívat zpětně, tak co bych udělala jinak by bylo to, že bych 

hned na začátku některé kompetence přenesla na někoho jiného. Předtím jsem si všechno chtěla 

udělat sama, potom je člověk zatížený povinnostmi. Je důležité si uvědomit, že nemůžu dělat 

všechno sama. 

Jak vnímáte své postavení jako ženy na pracovním trhu? (Diskriminace nebo spravedlivý 

přístup, skleněný strop) 

Ve školství jsou zaměstnané hlavně ženy, pokud není v tom kolektivu nějak hodně mužů,  

tak není problém. Asi na středních školách učí nejvíce mužů, a tam se dá pozorovat taková 

tendence, že raději zaměstnají muže, myslí, že muž má větší autoritu, větší respekt, ale praxe 

ukazuje, že to tak být nemusí. Dost se v tomhle muži přeceňují, nemyslím si, že dokáží více  

než ženy, praxe to odhalí. U nás na Slovensku je školství přefeminizované. 

Ve školství máme tabulkové platy, nezáleží tedy, zda se jedná o ženu nebo o muže, oba 

dostanou stejný plat. Ale vím, že třeba ve zdravotnictví mají ženy nižší platy. Ve školství  

to ale opravdu nevnímám právě díky těm tabulkovým platům. Je to taky na základě 

odpracovaných let, musíme to takhle dodržovat. Nevím, jak je to v soukromém školství,  

tam asi si domlouvají platy jinak. Myslím si, že tam mají více prostoru ve mzdovém 

rozhodování. Znám jednu takovou školu, kde byly 4 ženy a 1 muž, ve výběrovém řízení zvítězil 

muž, chybí mu organizačné schopnosti, není důrazný na zaměstnance, a je to vidět na chodu té 

školy.  

Ani od kamarádek jsem zatím nic o diskriminaci neslyšela. Ve školství opravdu ne, takže vlastní 

zkušenost jsem s tím také neměla. Ale vím, že se to stává například na úřadě, vysílali jednoho 

z pracovníků na služební cestu, a poslali muže, protože si mysleli, že žena má děti, že musí 

zůstat doma, že se musí starat o rodinu, i když ona by si to dokázala zařídit tak, aby jet mohla. 

 



Z hlediska genderových stereotypů si myslím, že to ve společnosti stále platí. Muži to berou 

tak, že on má donést více peněz, a že žena se má starat o tu rodinu. Je už ale i více párů,  

kde žena možná dostává větší plat než muž. Znám jeden učitelský pár, narodilo se jim dítě  

a ona byla na mateřské asi rok a půl. A už chtěla jít do práce, protože se jí zdálo, že už je dlouho 

doma. Tak tam ten manžel, který měl také slušný plat, šel na tu otcovskou dovolenou.   

A ona začala pracovat. Myslím si, že je dobré, aby si to ten muž vyzkoušel, jaké to je být doma. 

Taky myslím, že když žena vydělává více než muž, tak ego některých mužů to moc nezvládá. 

Nebo to, že by muž šel na otcovskou dovolenou, to je ten samý případ. Tento pár je jediný 

příklad, který znám. On sledoval zájmy své manželky, chtěl jí vyhovět a pomoct.  

Dle mého názoru mladá generace jinak přemýšlí, hraje tam určitě roli i výchova v rodině,  

kdy lidé napodobují model z rodiny. Kdy jsou ženy vychovávané jako pokojné, klidné, že mají 

radši ustoupit. V dnešní době muži klidně pomáhají v domácnosti, vždycky se to bralo jako 

ženská práce, už je to jiné. Ty "úkoly" jsou více rovnoměrněji rozdělené. S pojmem skleněný 

strop jsem se nesetkala, ale ve školství si myslím, že takovéto bariéry tu nejsou. 

Řekněte mi svůj názor, na to, do jaké míry vnímáte nerovnosti mezi ženami a muži na 

pracovním trhu?  

Jak už jsme se bavily předtím, tak u nás ve školství mzdové nerovnosti mezi ženami a muži 

nejsou. Ale v ostatních zaměstnáních to vnímám, například z pohledu pracovních nabídek, sice 

je tam zákaz diskriminace, ve smyslu, že se nemají ptát na to, kdy půjde žena na mateřskou 

nebo jak staré má děti, ale vím, že se to běžně na pohovorech děje.  

Když má žena děti, zaměstnavatelé už očekávají fluktuaci v práci, že budou děti nemocné nebo 

s nimi bude potřeba někam jít. Toto se děje. Dokonce jsem viděla inzerát, kde bylo věkové 

omezení do 29 let, což už mi opravdu přišlo divné, že si to ta firma dovolí takhle napsat.  

U nás se tohle neděje, ale zase vím, že jsou školy, kde například nevezmou starší učitelku, to 

ale není dáno pohlavím, ale je to dané rozpočtem. Je pro ně finančně náročnější, protože škola 

dostane balík peněz a s tím musí hospodařit a rozdělit si ho na mzdy, na služby apod.   

Někteří to třeba berou tak, že žena po padesátce neví, jak se pracuje s počítačem,  

přičemž to může být naopak, takže raději vezmou muže, že je mladý a vystudovaný, že toho 

bude vědět více, že je flexibilnější.  

 

 



Popište, jak si myslíte, že jsou ženy motivované pro práci v manažerské pozici?  

Myslím, že určitě přímo penězi. Je to ale také o postavení, že dělá vedoucí, že má pod sebou 

lidi, že se jí to daří, že to zvládá. V podstatě seberealizace, že nejsem pořád na té stejné úrovni. 

Že umím řídit kolektiv, že je dokážu posouvat dál. S těmi penězi přichází i nějaké to morální 

ocenění. 

Určitě může něco udělat i firma, když to vztáhnu na situaci u nás, tak se dělá výběrové řízení, 

a někdy je člověk takový nerozhodný, zda se má člověk vůbec přihlásit. Člověk má vždy 

pochybnosti, zda to zvládne, ale když zaměstnanci a blízcí vyjadřují souhlas a podporu, to velmi 

pomůže.  

Jaké vlastnosti by měl mít „ideální“ manažer? 

Určitě by měl být vzdělaný, musí znát tu svoji oblast. Z těch lidských vlastností, by určitě měl 

být "přijatelný" pro podřízené, aby ho akceptovali, aby si ho vážili. Je důležité, aby ten manažer 

nebyl autokratický, ale zase ne úplně liberální, aby z toho nebyla anarchie. Přílišná volnost taky 

není dobrá, je potřeba to udržet v určitých mantinelech. Je důležité mluvit s lidmi, o tom,  

co děláte, o těch myšlenkách. 

Sama jsem měla šéfa, který byl autokratický, nikdy se s námi o ničem nebavil. Mluvil s námi 

tím stylem, že se to bude dělat takhle, ať už se nám to líbí nebo ne. Lidé si toho váží, když 

chcete slyšet jejich názory a mluvíte s nimi. Je v podstatě někdy takovým psychologem. Občas 

je to i taková trochu manipulace, kdy něco vypadá tak, že si to navrhli ti lidé, ale je to vlastně 

myšlenka toho manažera. 

Proč si myslíte, že je více mužů na manažerských pozicích? 

Je to asi částečně dané už z minulosti, že muži byli ti "šéfové". A tahle tradice přetrvává. Vždy 

se to bralo tak, že oni jsou ti šikovnější, flexibilnější než ženy. I na vysokých školách studovalo 

více mužů než žen.  

Myslím si, že nezájem žen o vedoucí pozici, to může být v některých případech. Je spoustu 

mladých žen, které jsou sebevědomé a jdou si za tím, chtějí se seberealizovat. V dnešní době 

mladé ženy odsouvají mateřství, protože chtějí budovat kariéru. Předtím to bylo tak, že žena 

má děti, vychovává je. Dnes se může rozhodnout sama, myslím, že ani společnost ji netlačí, že 

musí mít děti, že s nimi musí strávit určitý čas doma, ale že si může budovat tu kariéru.  



Někdy je ale žena vnímaná tak, že má splnit nejdříve mateřské povinnosti a pak si může dělat 

kariéru. Někteří lidé to budou vnímat tak, že pokud žena dělá kariéru a má dítě, tak že nechá 

dítě doma s mužem, že je špatná matka. Mě se ani nelíbí označení "mateřská dovolená",  

je to hloupost, to není dovolená, je to taky práce, proč by se to mělo týkat jen žen.  

Jaký je Váš názor na zavedení kvót pro zvýšení žen v manažerských pozicích? 

Myslím si, že je to dobré, bude se konečně uvažovat o ženách do takovýchto funkcí. Ty, co jsou 

šikovné, aspoň budou mít šanci se tam umět probojovat. Například ve slovenské Národní radě 

se taky začalo řešit, aby tam bylo více žen. Většinou je to taky mužská záležitost.  

Proč by nemohly být političkami také ženy?  

Co se týče technických oborů, tak například ve strojírenství, tak tam to není úplně dobré.  

Ale zase si myslím, že už i ženy studují techniku v dnešní době, ženy se o to taky zajímají. Je 

to hodně individuální. Myslím si také, že muži to těžko snášejí, že jim šéfuje žena.  

Obzvlášť v těch firmách, kde je hodně mužů, zasáhne je to, proč by měli poslouchat ženu.  

Co by mohl udělat stát nebo firma, aby podpořil ženy ve vedoucích pozicích? 

Jsem pro rovnoměrnější rozdělení rodičovských povinností, že by se ten příspěvek mohl 

jmenovat třeba rodičovský po celou dobu výchovy dítěte. Ono i ženy, které mají malé děti,  

tak se snaží rychle vrátit do práce, ten rodičovský příspěvek je nízký, z toho se vyžít nedá.  

Ta společnost to vnímá tak, že se žena vrátí do práce a chudáka dítě dává do jeslí. Možná i kvůli 

tomu se do těch vedoucích pozicí ženy dostávají těžko, některé firmy nabízí dětské koutky,  

kde se starají o ty děti na určitý počet hodin a ta žena může dále pracovat a budovat kariéru.  

Je fajn, když firma nabízí možnost home office nebo částečných úvazků. Že by žena nevypadla 

z toho pracovního procesu, ale zároveň by tam nemusela být 12 hodin denně.  

To je velká pomoc, dá se to ale takto udělat jen v některých profesích, ne všude. Bohužel nejvíce 

částečných úvazků se nabízí pro pozice, kde je jak nízké platové ohodnocení, tak se většinou 

jedná o "horší" pozice s nižším požadovaným vzděláním. Zkoušela jsem to s jednou mojí 

zaměstnankyní, která byla na mateřské dovolené a chtěla se vrátit učit, že nebude na plný 

úvazek, že bude pouze na částečný. A bylo to fajn, ale musela jsem zaměstnat ještě někoho 

jiného na další částečný úvazek, aby mi doplnil hodiny. 

Myslím si, že je možné být manažerkou na částečný úvazek. Závisí, o jakou firmu se jedná. Dle 

mého názoru se vždy dá něco přesunout na někoho jiného, a potom, že bude zase dělat všechno 

na plný úvazek. 



LD, Česká republika 

Jaký je Váš věk a rodinný stav? 

43, vdaná, 1 dítě 

Jaké je Vaše nejvyšší dosažené vzdělání? 

Střední s maturitou 

Co je pro Vás v práci důležité? (Hodnoty obecně) 

Nejvíc asi ten kolektiv. Člověk tráví hodně času v práci. Pak když člověk s těmi lidmi 

nevychází, tak to není příjemné. Peníze jsou pro mě taky důležité.  

Jak slaďujete svůj rodinný a pracovní život? Popište mi způsoby, jak se snažíte sladit 

kariéru a rodinný život.  

To mi celkem jde. Mám pevnou pracovní doba, vím, že budu končit nejpozději v těch 5 hodin. 

Mám 13tiletou dceru, ona chodí přes den do školy, potkáváme se potom doma. Víkendy mám 

volné. Nastoupila jsem do firmy, když ji byly 3 roky. 

Práci si domu vyloženě nenosím, ale tím, že jsem vedoucí dispečinku, tak mám pohotovost  

24 hodin denně. Když si ti kluci nevědí s něčím rady, musím být na telefonu, abych jim mohla 

poradit. Na začátku je musím zaškolit, čím více se toho naučí na začátku, tím lépe pro mě.  

Ale zase moc často se to nestává. Prostě zavolají, a já jim na telefonu poradím. Nejsem  

na telefonu například v době dovolené.  

Když byla dcera malá, střídali jsem s manželem, on měl možnost pracovat z domova  

a pak případně dceru odvést do školky. Když jsem nastoupila, já jsem mohla skončit i ve 3,  

a pak jsem mohla jít dceru vyzvednout ze školky.  

Jak vnímáte své postavení jako ženy na pracovním trhu? (Diskriminace nebo spravedlivý 

přístup, skleněný strop) 

Ženy to mají určitě těžší. Naše firma má 5 majitelů, a myslím, že by mezi sebe žádnou ženu 

 ani nepustili. Jsou velmi chytré ženy na pracovním trhu, ale probojovat se na pozice šéfových 

se jim povede zřídka. Dle mého názoru v přijímacích řízeních do vedoucích pozic většinou 

vyberou muže. Důvodem může být, že ta žena ještě nemá rodinu, tak se bojí, že jim pak odejde. 

Mě se zdá, že ženy lépe snáší stresové situace, ale muži takoví průraznější. Mám kolegyně,  

co dělaly konkurzy, když v posledním kole skončila ta kolegyně s mužem, vždycky vyhrál ten 



muž, samozřejmě nemuseli odůvodnit, proč ji vlastně nevzali. Nevím, proč to tak je,  

jestli je to třeba z důvodu, že ten muž je ochoten strávit více času v práci nebo je pro tu práci 

více nadšený, netuším. Vždycky by mělo jít hlavně o zkušenosti. 

Diskriminaci tam určitě vnímám. Hlavně třeba finanční, myslím si, že se nabízí ženám  

i jiné peníze. Když se žena uchází o pozici, tak ji podle mě nabídnou horší finanční ohodnocení 

než muži. Myslím si, že žena si třeba i řekne o víc, ale oni ji dají nějakou nabídku a buď to žena 

přijme nebo ne. Myslím si, že platové ohodnocení by na stejné pozici mělo být stejné.  

Osobnostní charakteristiky tam taky mohou hrát roli. Muži ve firmách vládnou a ženy tam 

nestihnou prorazit, protože je tam mezitím udupou. Muži jsou daleko dominantnější. Žena  

si daleko hůře obhajuje nebo prosazuje názor. Často se podle mě i stává, že muži na stejné 

úrovni se té ženě mohou posmívat nebo se pošklebovat nad jejím názory či nápady.  

I žena může být dobrá ajťačka, ale je to o tom, že žena v té stejné pozici jako muž dostane méně, 

že odvede více práce nebo je zodpovědnější. Vidím to u nás ve firmě, a to mám ověřený. 

Finančně to určitě rozdíl je. Ženy jsou někdy až terčem posměchu, například když vymýšlí,  

jak by se něco dalo dělat lépe. Ti muži to moc neberou v potaz, může to souviset s tím,  

že je tam většina mužů. Je to velká firma, v pražské pobočce je nás asi 60 celkem, z toho je nás 

maximálně 15 žen. Myslím, že ženy si často dokážou lépe poradit než muži, tak přirozeněji, 

lidštěji. 

Řekněte mi svůj názor, na to, do jaké míry vnímáte nerovnosti mezi ženami a muži na 

pracovním trhu?  

Vím, že tam rozdíly jsou. Mzdové určitě. U nás ve firmě se třeba stalo, že kolegyně měla 

prezentovat nějaký svůj nápad, jak by se něco dalo dělat lépe. Myslím, že to nechtějí moc slyšet. 

Přičemž samozřejmě by to stálo peníze, ale zase by to peníze přineslo, že ten klient  

by si to třeba rád zaplatil. Muži u nás ve firmě moc s nápady nechodí. Muži se asi bojí toho, 

 že to ta žena vymyslí lépe, že na to nepřišli oni. 

V mém týmu jsme jen ženy a pak ti studenti. Ale měla jsem kolegu, vyhráli jsme konkurz  

pro pozici IT manažera ve Škoda Auto. A ta pozice byla nabídnuta jemu. Mě by to ani nikdo 

nenabídnul. Je pravda, že já bych tam nechtěla dojíždět každý den. Ale on si hodně polepšil, 

penězi se vyšvihnul nade mě.  

 



Co se týče nějakých problémů s respektem, on je takový „salámista“. On, co si myslel,  

že je dobrý, tak to dělal. Hůř se mi s ním komunikovalo, musela jsem si to prosadit z pozice  

té šéfové. Nelíbilo se mu to, udělal to, ale už tam bylo to tření a bylo to nepříjemný. A to jsem 

mu nedávala nějaké těžké úkoly. 

Popište, jak si myslíte, že jsou ženy motivované pro práci v manažerské pozici? 

Určitě nějakými školeními, benefity. Taky pomůže možnost homeoffice. Nebo když jsou  

pak nějaké projekty, například, že když to dopadne dobře, tak bude navíc oceněna i nějakým 

finančním bonusem. Co se týče třeba nějaké podnikové školky, u nás ve firmě to zvažovali. 

Mají spoustu malých děti, ale je to náročný, například z hygienických aspektů a tak, takže  

to nakonec neklaplo. 

Jaké vlastnosti by měl mít „ideální“ manažer? 

Měl by být hlavně komunikativní. Měl by umět rozhodovat o úkolech, být spravedlivý. Myslím, 

že komunikace je zásadní ve všech aspektech života. Umět ohodnotit svoje podřízené. Z 

osobnostního hlediska v sobě musí něco mít, musí chtít být dobrá, trošku rvavá. Spousta žen, 

které by na to měly, si za tím nejdou, kariéra pro ně není to hlavní. Mám zase kamarádky, 

které jsou manažerky, ale na úkor rodiny. Práci daly tolik času a už je jim třeba 35 let  

a jsou bez rodiny, bez přítele. 

Proč si myslíte, že je více mužů na manažerských pozicích? 

Nevím, asi jsou více podnikaví. Ženy brány jako to rodinné zázemí. Ale zase záleží na té ženě, 

kdo bude ten průraznější. Myslím, že se děje to, že žena jde na tu vysokou školu, začne pracovat 

a potom přijde ten zlom, kdy se musí rozhodnout, zda do toho opravdu skočí a bude dělat kariéru 

a rodinu odsune, nebo zda zůstane na nějaké pozici a bude mít raději rodinu. Je to různé, záleží 

na té ženě. Jsou i ženy, které vůbec rodinu nechtějí a seberealizace je pro ně třeba vybudování 

firmy a mít svoje zaměstnance, že ta práce je to, co je naplňuje.  

Jaký je Váš názor na zavedení kvót pro zvýšení žen v manažerských pozicích? 

Souhlasím s tím. Myslím, že ženy mají co přinést té společnosti, když mají zájem. Ve finále, 

kdyby bylo více žen, že celkové nastavení světa by bylo jiné. Ženy jsou lidštější, koukají více 

dopředu. Muži spíše dělají kroky ráz na ráz. Mělo by jich být více. Možná by se jich do těch 

oborů díky kvótám přihlásilo více, kdyby věděly, že tam ta možnost je. Ale když ta možnost 

tam není, takže třeba raději půjdou jinam. Měla by být rovnoprávnost na pracovním trhu.  



Co by mohl udělat stát nebo firma, aby podpořil ženy ve vedoucích pozicích? 

Nevím, teď mě nic nenapadá. 

Manažerka na částečný úvazek? 

Záleží na odvětví, čím se ta firma zabývá, v IT by to mohlo jít. V bance úplně nevím. Lepší je 

to na ten plný úvazek. Určitě jsou ale odvětví, kde by to šlo skloubit. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



SH, Rakousko 

Jaký je Váš věk a rodinný stav? 

48 

Rodinný stav? 

Svobodná, bezdětná 

Jaké je Vaše nejvyšší dosažené vzdělání? 

Magisterské vysokoškolské 

Co je pro Vás v práci důležité? (Hodnoty obecně) 

Pro mě je klíčové vidět smysl v tom co dělám. Ideálně by se osobní hodnoty měly shodovat  

s hodnotami společnosti, pro kterou člověk pracuje.  

Jak slaďujete svůj rodinný a pracovní život? Popište mi způsoby, jak se snažíte sladit 

kariéru a rodinný život.  

Myslím si, že harmonizace se mi docela daří. Jsem si vědoma toho, že mohu dávat ty nejlepší 

výsledky, pokud si najdu čas na odpočinek a osobní život. Někdy je to výzva, ale snažím se mít 

nějaké stálé priority jako je třeba sport, které zahrnuji do svého každodenního života. 

Jak vnímáte své postavení jako ženy na pracovním trhu? (Diskriminace nebo spravedlivý 

přístup, skleněný strop) 

Musím říct, že pokud bych hodnotila společnost, pro kterou pracuji, tak ta je velmi transparentní 

a otevřená podpoře žen ve stejné míře jako mužům. Všechno začíná na vrcholu a vidím dobrou 

rovnováhu v našem představenstvu. 

Řekněte mi svůj názor, na to, do jaké míry vnímáte nerovnosti mezi ženami a muži na 

pracovním trhu?  

Určitě bych zmínila pay gap mezi muži a ženami, ale to může být způsobeno tím, že muži 

působí více sebevědomě, když se vyjednává o platu. 

Popište, jak si myslíte, že jsou ženy motivované pro práci v manažerské pozici?  

Obecně si myslím, že ženy jsou lepší v kombinování intuice a rozumu než muži. Muži jsou více 

soutěživí a také pragmatičtější než ženy. Já osobně oceňuji dobrou rovnováhu pohlaví v mém 

týmu. 

 



Jaké vlastnosti by měl mít „ideální“ manažer? 

Upřímně tohle je pro mě filosofická otázka, na kterou bych mohla odpovídat hodiny. Ale pokud 

bych to měla říci stručně, manažer by měl být inspirující, žít podle svých hodnot, měl  

by se snažit, aby byl jeho tým, co nejlepší díky podpoře, koučování a mentoringu. Měl by mít 

obchodní důvtip, být bystrý a odolný, ale také se musí umět vypořádat i s nevýhodnou pozicí. 

Zároveň je nutné, aby byl otevřený novým výzvám. 

Jaký je Váš názor na zavedení kvót pro zvýšení žen v manažerských pozicích? 

Nejsem fanouškem kvót, vzhledem k tomu, že ať už dostane tu pozici žena nebo muž,  

je potřeba, aby ten člověk byl připravený na roli manažera. Kvóty mohou vést k tomu,  

že některé pozice budou obsazeny nevhodnými kandidáty a nezáleží na tom, zda to bude žena 

či muž. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



EA, Rakousko 

Jaký je Váš věk a rodinný stav? 

44 

Jaký je váš rodinný stav? 

Vdaná, 1 dítě (5let) 

Jaké je Vaše nejvyšší dosažené vzdělání? 

Vysokoškolské magisterské 

Co je pro Vás v práci důležité? (Hodnoty obecně) 

Důležité je pro mě být úspěšná v mojí práci, zároveň, aby mě ta práce bavila. Také žít dle hodnot 

společnosti, konkrétně hodnoty jako jsou zvědavost, podpora a odvaha 

Jak slaďujete svůj rodinný a pracovní život? Popište mi způsoby, jak se snažíte sladit 

kariéru a rodinný život.  

Důležité je dobré plánování, to vždycky pomůže, obzvlášť když má člověk dítě. Bez mého 

úžasného manžela by moje budování kariéry bylo nemožné. Dělíme se o péči o syna 50:50. 

Také nám pomáhají rodiče, přestože bydlí daleko od nás. Zároveň máme paní, co se nám stará 

o domácnost, někdy také využíváme služby chůvy. 

Jak vnímáte své postavení jako ženy na pracovním trhu? (Diskriminace nebo spravedlivý 

přístup, skleněný strop) 

Osobně jsem nesetkala s nerovným zacházením kvůli tomu, že jsem žena. Nejtěžší věcí určitě 

je mít rodinu a zároveň kariéru. Pozice mužů a žen na pracovní trhu jsou rozhodně nerovné. 

Kvůli mateřským povinnostem jsou ženy nuceny buď nepracovat nebo pracovat na částečný 

úvazek, což není pro kariéru příznivé. A pořád existují "mužské kluby", kde jsou ženy 

akceptovány/tolerovány, ale je těžké být opravdu jeho součástí. 

 

 

 



Řekněte mi svůj názor, na to, do jaké míry vnímáte nerovnosti mezi ženami a muži na 

pracovním trhu?  

Muži vystupují více sebevědomě než ženy, zároveň muži se tolik nestrachují o jejich schopnosti 

jako ženy, a občas to prostě zkusí. Muži také umějí více prodat sami sebe nebo jejich práci. 

Jsem toho názoru, že pay gap je velký problém, rozhodně by se plat neměl lišit v závislosti  

na pohlaví. 

Popište, jak si myslíte, že jsou ženy motivované pro práci v manažerské pozici?  

Nevnímám zde žádný rozdíl v motivaci mužů či žen.  

Jaké vlastnosti by měl mít „ideální“ manažer? 

Nevěřím v "ideálního manažera/manažerku", vždy záleží na osobnosti konkrétního člověka. 

Proč si myslíte, že je více mužů na manažerských pozicích? 

Muži nemají takovou odpovědnost jako ženy za péči o děti a domácnost. Zároveň si myslím, 

pro muže je kariéra větší prioritou než pro ženy. 

Jaký je Váš názor na zavedení kvót pro zvýšení žen v manažerských pozicích? 

Myslím, že jejich zavedení bylo nutné, aby se se věci začaly měnit. 

Je dle Vašeho názoru možné sdílet manažerskou pracovní pozici? 

Myslím si, že koncept Top-sharing je možný pouze pokud to umožní šéf a pokud tomu odpovídá 

kultura té společnosti. Osobně bych byla velice skeptická, pokud by mi to bylo nabídnuto. 

 

 

 


